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Protokół nr 38/2013 
posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Suwałkach 

odbytego w dniu 18 listopada 2013 r. w godz. od 1530 do 1640  

w sali nr 26 w Urzędzie Miejskim w Suwałkach. 
 
Obecni Członkowie Komisji: 
1/ Dorota Jabłońska   − przewodnicząca Komisji,  
2/ Anna Ruszewska   − wiceprzewodnicząca Komisji, 
3/ Józef Kimera,  
4/ Zdzisław Koncewicz,  
5/ Janusz Krzesicki,  
6/ Sławomir Szeszko,  
7/ Adam Ołowniuk, 
8/ Agnieszka Barszczewska.  
 
W posiedzeniu udział wzięli:   
1/ Łukasz Kurzyna   − Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk, 

2/ Marek Buczyński  − Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk, 
3/ Dariusz Przybysz   − naczelnik Wydz. OSGK, 

4/ Honorata Rudnik  − naczelnik Wydz. S, 

5/ ElŜbieta Bogdan  − inspektor Wydz. S, 

6/ Maria Metelska  − dyrektor MOPS, 
7/ Grzegorz Kochanowicz − prezes PWiK, 
8/ Wioleta Złotnik  − pracownik PWiK. 
 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 

 Posiedzeniu przewodniczyła Dorota Jabłońska, która powitała zebranych  
i przypomniała, Ŝe porządek posiedzenia został przesłany radnym wraz z materiałami. 

 Członkowie Komisji nie mieli uwag, wobec czego został przyjęty następujący 
porządek posiedzenia: 
 
1. Przyjęcie protokołu nr 37/2013 posiedzenia Komisji Spraw Społecznych  

i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 16 września 2013 r. 

2. Informacja z konsultacji projektu Programu współpracy Miasta Suwałk  
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa  
w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności poŜytku publicznego  
i o wolontariacie, na rok 2014. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy 
Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa 
w art. 3 ust 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności poŜytku publicznego  
i o wolontariacie, na rok 2014. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego 
zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków przez Przedsiębiorstwo 
Wodociągów i Kanalizacji w Suwałkach Spółka z o. o.  

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały  
w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta 
Suwałk. 

 



2 
 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki  
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii  
w Suwałkach na 2014 rok i zmiany uchwały Nr XLIII/474/05 Rady Miejskiej  
w Suwałkach z dnia 29 grudnia 2005 r. w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania 
Problemów Społecznych Miasta Suwałki na lata 2006-2015. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek  
w Mieście Suwałki w 2014 roku. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Programu pierwotnej 
profilaktyki raka szyjki macicy dla mieszkanek Suwałk w wieku 13 lat”. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Miejskiego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Suwałkach. 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie upowaŜnienia Dyrektora i Zastępcy 
Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Suwałkach do załatwiania 
indywidualnych spraw z zakresu ustalania prawa do dodatków energetycznych. 

11. Wolne wnioski. 
 
 

Ad pkt. 1 
Przyjęcie protokołu nr 37/2013 z dnia 16 września 2013 r. posiedzenia Komisji Spraw 
Społecznych i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Suwałkach.  
 
Dorota Jabłońska poinformowała, iŜ protokół z poprzedniego posiedzenia  
Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa został napisany i zapytała radnych  
o ewentualne uwagi i wnioski. Zebrani nie zgłosili zastrzeŜeń, wobec czego stwierdziła,  
Ŝe protokół został przyjęty przez Komisję. 
 
 
Ad pkt. 2 
Informacja z konsultacji projektu Programu współpracy Miasta Suwałk  
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 
ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności poŜytku publicznego i o wolontariacie, 
na rok 2014. 
Informacja… stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Adam Ołowniuk zapytał, dlaczego nie została uwzględniona propozycja zgłoszona  
przez Suwalską Radę Działalności PoŜytku Publicznego, dotycząca zmniejszenia środków 
finansowych przekazywanych na wsparcie Centrum Wspierania Organizacji Pozarządowych. 
 
Honorata Rudnik  poinformowała, Ŝe wiele organizacji pozarządowych wnioskowało  
o podniesienie wspomnianej kwoty. W związku z tym postanowiono, aby nie zmieniać 
planowanej wysokości dotacji przekazywanej Centrum Wspierania Organizacji 
Pozarządowych. Nadmieniła, iŜ kwota jest realnie mniejsza, poniewaŜ w poprzednim roku 
organizacja dostała 100 000 zł na okres niecałych 11 miesięcy. 
 
Anna Ruszewska podkreśliła, Ŝe Suwalska Rada Działalności PoŜytku Publicznego 
zorganizowała spotkanie przedstawicieli Centrum Wspierania Organizacji Pozarządowych,  
na którym omawiano i oceniano działania jakie zostały realizowane przez Centrum. Po tym 
spotkaniu Suwalska Rada Działalności PoŜytku Publicznego wydała opinię, aby dotacja 
wynosiła 80 000 zł. 
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Łukasz Kurzyna – kwota, która została zaproponowana była przedmiotem dyskusji  
na kolegium Prezydenta. Decyzja spowodowana była tym, iŜ Centrum Wspierania 
Organizacji Pozarządowych jest nowo powołaną jednostką w mieście. Środki finansowe 
przyznane na przyszły rok są na poziomie miesięcznym niŜszym niŜ w roku bieŜącym.  
W przyszłości kwota zostanie zmniejszona, aby zmotywować Centrum Wspierania 
Organizacji Pozarządowych do pozyskiwania funduszy z zewnętrznych źródeł. 
 
Anna Ruszewska nadmieniła, Ŝe Fundacja „Prometeusz”, która prowadzi Centrum 
Wspierania Organizacji Pozarządowych, co roku aplikowała o środki zewnętrze, w tym roku 
tego nie zrobiła. W związku z tym moŜna wywnioskować, Ŝe posiadają tyle środków 
finansowych i nie potrzebują uzyskiwać dotacji z zewnętrznych źródeł. Podmiot prowadzący 
tego typu centrum tym bardziej powinien zabiegać o fundusze zewnętrzne, aby miasto  
nie musiało dokładać na utrzymanie placówki. Prosiła o przedstawienie kosztów poniesione 
przez Centrum Wspierania Organizacji Pozarządowych. 
 
Marek Buczyński zaznaczył, Ŝe około 30 000 zł wynosi koszt samego funkcjonowania 
budynku. Następnie przedstawił dokładne koszty poniesione przez Centrum Wspierania 
Organizacji Pozarządowych w okresie od 1 lutego do 31 sierpnia br. 
 
Anna Ruszewska zwróciła uwagę na fakt, Ŝe organizacje pozarządowe, które zgłaszały 
wnioski, o wyŜszą dotację na działanie Centrum Wspierania Organizacji Pozarządowych 
miały moŜliwość pozyskania około 4000 zł m.in. na działania marketingowe, lecz tego nie 
zrobiły. Nadmieniła równieŜ, Ŝe do Podlaskiej Rady Działalności PoŜytku Publicznego 
wybrano trzy osoby spośród członków suwalskich organizacji pozarządowych. Nikogo  
z Centrum Wspierania Organizacji Pozarządowych, co moŜe oznaczać Ŝe osoby tam 
pracujące nie są wśród organizacji na tyle cenione, Ŝeby reprezentować Suwałki w strukturach 
Podlaskich. 
 
Honorata Rudnik  wspomniała, Ŝe Centrum Wspierania Organizacji Pozarządowych 
włączyło się w organizację ogólnopolskiej kampanii „świąteczna paczka” oraz zorganizowało 
szkolenia dla pracowników organizacji pozarządowych na temat partycypacji obywatelskiej. 
 
Anna Ruszewska – „Pryzmat” zorganizował szkolenie o takiej samej tematyce kilka  
dni wcześniej, podkreśliła, iŜ powielanie tych samych działań mija się z celem działania 
Centrum Wspierania Organizacji Pozarządowych.  
 
Honorata Rudnik poinformowała, Ŝe z osób uczestniczących w szkoleniach tylko jedna 
osoba uczestniczyła w obu kursach. 
 
ElŜbieta Bogdan podkreśliła, Ŝe Centrum Wspierania Organizacji Pozarządowych otrzyma 
dotację na następny rok. Po ogłoszeniu otwartego konkursu zostanie wyłoniona organizacja 
pozarządowa, która będzie prowadziła powyŜsze centrum. Nie naleŜy przesądzać, Ŝe wygra  
ta sama organizacja, która wygrała w roku bieŜącym. 
 

Członkowie Komisji nie mieli więcej pytań i uwag, wobec czego Informacja  
z konsultacji projektu Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi  
oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r.  
o działalności poŜytku publicznego i o wolontariacie, na rok 2014 została przyjęta. 
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Ad pkt. 3 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Miasta 
Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa  
w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności poŜytku publicznego  
i o wolontariacie, na rok 2014. 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Anna Ruszewska zgłosiła wniosek, aby § 17 ust. 2 brzmiał: „Planowana minimalna 
wysokość środków na realizację priorytetowych zadań publicznych określonych  
w § 17 wynosi 80 000 zł”. 
 
Głosowanie nad zgłoszonym wnioskiem: 
za pozytywną opinią głosowało – 3 radnych, 
przeciw    – 2 radnych,  
wstrzymało się od głosu  – 2 radnych. 
 
Anna Ruszewska zgłosiła kolejny wniosek, aby § 9 ust. 2 otrzymał brzmienie: „Planowana 
minimalna wysokość środków na realizację priorytetowych zadań publicznych określonych  
w § 9 wynosi 82 000 zł” oraz § 13 ust. 2 brzmiał: „Planowana minimalna wysokość środków 
na realizację priorytetowych zadań publicznych określonych w § 13 wynosi 113 000 zł”. 
 
Głosowanie nad zgłoszonym wnioskiem: 
za pozytywną opinią głosowało – 5 radnych, 
przeciw    – 0 radnych,  
wstrzymało się od głosu  – 2 radnych. 
 
Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków, wobec czego przystąpili do głosowania. 
 
Głosowanie nad projektem uchwały z wprowadzonymi zmianami: 
za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych, 
przeciw    – 0,  
wstrzymało się od głosu  – 0. 
 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchwalenia Programu 
współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których 
mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności poŜytku publicznego  
i o wolontariacie, na rok 2014. 
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
 
Ad pkt. 4 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego 
zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków przez Przedsiębiorstwo 
Wodociągów i Kanalizacji w Suwałkach Spółka z o. o. 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Przewodnicząca Komisji przypomniała, Ŝe Wniosek Przedsiębiorstwa Wodociągów  
i Kanalizacji w Suwałkach skierowany do Prezydenta Miasta Suwałk o zatwierdzenie taryf  
dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i odprowadzania ścieków dostępny był w wersji 
papierowej w Biurze Rady Miejskiej. 
Wniosek… stanowi załącznik nr 11 do protokołu nr 41/2013 Komisji Strategii i Rozwoju 
Gospodarczego z dnia 19 listopada 2013 r. 
Grzegorz Kochanowicz zreferował przedłoŜony projekt uchwały. 
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Józef Kimera zapytał jaki wpływ na wynik spółki w przyszłym roku będzie miało 
utrzymanie taryf na tym samym poziomie. 
 
Grzegorz Kochanowicz - nie przewiduje się zysków kalkulacyjnych, jest to zaleŜne  
od średniego zuŜycia wody oraz ilości odprowadzania ścieków. Taryfę moŜna zmienić raz  
w roku. Jeśli pojawi się zjawisko mniejszej konsumpcji wody Przedsiębiorstwo Wodociągów 
i Kanalizacji, będzie zmuszone zredukować koszty, aby utrzymać taryfę na ustalonym 
poziomie. 
 
Łukasz Kurzyna dodał, Ŝe niemoŜliwe do określenia są opłaty za przekroczenie ilości 
ścieków, a to wpływa na wynik finansowy przedsiębiorstwa. 
 
Józef Kimera zapytał, czy przedsiębiorstwa dostarczające ścieki instalują urządzenia 
pomiarowe. 
 
Grzegorz Kochanowicz - niektóre przedsiębiorstwa zamontowały urządzenia pomiarowe 
odprowadzanych ścieków. Jest to przydatne, gdy występuje róŜnica w ilości pobranej wody  
i odprowadzanych ścieków. Natomiast jeśli chodzi o urządzenia pomiarowe ścieków 
opadowych i roztopowych Ŝadne przedsiębiorstwo nie wystąpiło z propozycją zainstalowania 
powyŜszego urządzenia.  
 
Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków, wobec czego przystąpili do głosowania. 
 
Głosowanie nad projektem uchwały: 
za pozytywną opinią głosowało – 6 radnych, 
przeciw    – 0,  
wstrzymało się od głosu  – 1 radny. 
 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf  
dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków  
przez Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji w Suwałkach Spółka z o. o. 
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
 
Ad pkt. 5 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały  
w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta 
Suwałk. 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków, wobec czego przystąpili do głosowania. 
 
Głosowanie nad projektem uchwały: 
za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych, 
przeciw    – 0,  
wstrzymało się od głosu  – 0. 
 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu 
jednolitego uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku  
na terenie miasta Suwałk. 
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
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Ad pkt. 6 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki  
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii  
w Suwałkach na 2014 rok i zmiany uchwały Nr XLIII/474/05 Rady Miejskiej  
w Suwałkach z dnia 29 grudnia 2005 r. w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania 
Problemów Społecznych Miasta Suwałki na lata 2006-2015. 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków, wobec czego przystąpili do głosowania. 
 
Głosowanie nad projektem uchwały: 
za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych, 
przeciw    – 0,  
wstrzymało się od głosu  – 0. 
 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie Miejskiego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii  
w Suwałkach na 2014 rok i zmiany uchwały Nr XLIII/474/05 Rady Miejskiej w Suwałkach  
z dnia 29 grudnia 2005 r. w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów 
Społecznych Miasta Suwałki na lata 2006-2015. 
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
 
Ad pkt. 7 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek  
w Mieście Suwałki w 2014 roku. 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków, wobec czego przystąpili do głosowania. 
 
Głosowanie nad projektem uchwały: 
za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych, 
przeciw    – 0,  
wstrzymało się od głosu  – 0. 
 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie ustalenia rozkładu 
godzin pracy aptek w Mieście Suwałki w 2014 roku. 
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
 
Ad pkt. 8 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Programu pierwotnej 
profilaktyki raka szyjki macicy dla mieszkanek Suwałk w wieku 13 lat”. 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 
Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków, wobec czego przystąpili do głosowania. 
 
Głosowanie nad projektem uchwały: 
za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych, 
przeciw    – 0,  
wstrzymało się od głosu  – 0. 
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Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu 
pierwotnej profilaktyki raka szyjki macicy dla mieszkanek Suwałk w wieku 13 lat”. 
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 
 
Ad pkt. 9 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Miejskiego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Suwałkach. 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 
Marek Buczyński i Maria Metelska zreferowali przedłoŜony projekt uchwały. 
 
Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków, wobec czego przystąpili do głosowania. 
 
Głosowanie nad projektem uchwały: 
za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych, 
przeciw    – 0,  
wstrzymało się od głosu  – 0. 
 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchwalenia Statutu 
Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Suwałkach. 
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
 
 
Ad pkt. 10 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie upowaŜnienia Dyrektora i Zastępcy 
Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Suwałkach do załatwiania 
indywidualnych spraw z zakresu ustalania prawa do dodatków energetycznych. 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
 
Maria Metelska zreferowała przedłoŜony projekt uchwały. 
 
Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków, wobec czego przystąpili do głosowania. 
 
Głosowanie nad projektem uchwały: 
za pozytywną opinią głosowało – 8 radnych, 
przeciw    – 0,  
wstrzymało się od głosu  – 0. 
 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie upowaŜnienia Dyrektora 
i Zastępcy Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Suwałkach do załatwiania 
indywidualnych spraw z zakresu ustalania prawa do dodatków energetycznych. 
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
 
 
Ad pkt. 11 
Wolne wnioski. 
 
Sławomir Szeszko w imieniu mieszkańców osiedla Krzywólka, zaapelował o wyrównanie 
drogi wzdłuŜ rzeki na powyŜszym osiedlu. 
 
Marek Buczyński zobowiązał się przekazać sprawę odpowiednim jednostkom miejskim. 
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Wniosków nie zgłoszono, w związku z tym po wyczerpaniu porządku, 
Przewodnicząca podziękowała zgromadzonym za udział i zamknęła posiedzenie.  
 
 Na tym protokół zakończono. 

 
 

Przewodnicząca Komisji 
Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 

Rady Miejskiej w Suwałkach 
    

   Dorota Jabłońska 
Protokołowała:  
 

Dorota Plaga 

Pracownik w Biurze Rady Miejskiej  
Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


